
        

 

Voorzitter, 

 

Ook wij kunnen niet anders constateren  dan dat Zeist zijn financiële zaken goed op orde heeft. De 

lange termijn perspectieven zijn goed. Goede zorg voor de gemeentelijke financiën is een belangrijke 

verantwoordelijkheid die we hebben. Belangrijker is nog dat we goede zorg hebben waar aan we de 

middelen besteden. Uiteindelijk hebben we het natuurlijk over het geld van onze burgers.  

 

En hoewel de begroting vooral een financieel stuk is staan er natuurlijk ook politieke keuzes in, op 

basis waarvan maak je keuzes? Als ChristenUnie/SGP willen we in de politiek ons geloof een stem  

geven. Als navolgers van Christus willen de compassie die Christus voor de wereld heeft handen en 

voeten geven in het hier en nu. Willen we rentmeester zijn. Is dat nog relevant dan? Vroeg Carolien 

Paasman bij het potten kijken. Kijk naar onze samenleving waar de kloof tussen rijk en arm groter 

wordt, de middenklasse dreigt te verdwijnen, waar individuele vrijheid het hoogste goed lijkt te zijn, 

waar, zoals het college zelf zegt “steeds meer verwarde mensen op straat rondlopen”, waar de 

voedselbank nog steeds nodig is, waar ook het college nu aangeeft dat er niet altijd direct zicht is op 

kwetsbaren in de samenleving. Juist nu is politiek op basis van het gebod God liefhebben boven alles 

en de naaste als jezelf belangrijk. En gelukkig hebben we ook andere partijen al horen zeggen in hun 

bijdrage dat meer aandacht voor de zwakkeren in de samenleving noodzakelijk is en niet het 

individualisme het hoogste goed is. 

 

Want dat lijkt toch de tendens van dit college. Het individualisme centraal. Ik ben geschrokken van de 

zin dat de inwoners van Zeist zelf verantwoordelijk zijn voor het leven en alleen als het echt niet 

anders kan een beroep op hulp kunnen doen. Zolang er ongelijkheid is in toegang tot kennis en 

financiën zal de overheid sturend moeten zijn in het vormgeven van de samenleving. 

 

De begroting is natuurlijk voor het grootste deel going concern en ziet er goed uit, daar zijn we blij 

mee. Een aantal opmerkingen. 

Hoewel het collegeprogramma aangeeft dat de ratio van het weerstandsvermogen op 1,2 moet 

komen laat het college zijn eigen afspraken los (het kan dus wel). Ze stelt voor hier flexibeler mee om 

te gaan en dat kunnen wij waarderen. Hoewel wij in ons verkiezingsprogramma hebben aangegeven 

dat de ratio op 1 moet uitkomen zouden we onder de huidige omstandigheden liever uitgaan van het 

minimumratio van 1.2. De remweg is dan eenvoudig weg langer. Dat het weerstandsvermogen wordt 

vrijgemaakt tot de ratio van 1.5 is een goede zaak, zolang de gelden maar duurzaam worden ingezet 

voor de Zeister samenleving. We roepen het college op om bij de besteding van vrijkomende gelden 

de volledige raad te betrekken. Kansen moeten we immers samen pakken? Toch? 

 

Samenleving 

Op 15 juni was er de kick-offbijeenkomst ‘Samen leren transformeren in Zeist’.  Als vervolg daarop 

zijn er nu 8 groepen actief om a.d.h.v. casussen in beeld te krijgen waar het huidige 

gedecentraliseerde beleid in het sociale domein niet goed werkt. Meer dan eens blijkt de 

verschillende regelgeving met elkaar te botsen, te leiden tot vicieuze cirkels zonder concreet uitzicht 

op echte hulp etc. De fractie CU/SGP roept het college op om de € 1,3 miljoen die beschikbaar is voor 

innovatie in het sociale domein vooral in te zetten voor creatief beleid waarmee deze struikelblokken 

en muren worden omzeild op een legitieme manier, bijv. door hiervoor een specifieke verordening 

op te stellen, zodat de slachtoffers van ‘onze systemen’ daadwerkelijk de gewenste hulp krijgen 

 

Bestedingen RIOZ 

We kunnen instemmen met de genoemde bestedingen. We zullen ook vragen om extra geld 

beschikbaar te stellen voor de aanpak van zwerfafval.  Vz Zwerfafval is ver uit de grootste ergernis 



 

 

2

2

aldus onderzoek van RTL nieuws op basis van bij de gemeentes ingediende klachten. In Maart heb ik 

me als vrijwillig zwerfafvalraper aangemeld bij stichting SVZO (St. Vr. Zwerfafval Ophalers). Bij deze 

stichting zijn veel gemeentes aangesloten, Zeist niet. Na aanmelding kan je bij een deelnemende 

gemeente een ‘professionele” afvalgrijper halen. Ik heb me bij de gemeente Zeist gemeld voor zo’n 

afvalgrijper. Tot op heden heb ik, ondanks toezeggingen, nog niets ontvangen. Blijkbaar is de 

gemeente hier niet op ingericht. Daarom wil ik het college oproepen om gelden vrij te maken om de 

inwoners van Zeist die vrijwillig bereid zijn hun omgeving schoon te houden te voorzien van een 

afvalgrijper en afvalzakhouder zodat Zeist daadwerkelijk ondersteunt en waardeert met hun bijdrage 

aan een mooier een duurzamer Zeist.  

 

Handhaving 

De naleving drank en horecawet is bedroevend. Wat de CU/SGP betreft moeten we een keer af van 

het adagium eigen verantwoordelijkheid. Het gesprek over eigen verantwoordelijkheid mag niet 

leiden tot stilstand of achteruitgang. En daarmee wordt het begrip verantwoordelijkheid 

gedevalueerd. Bij de ronde tafel heeft de portefeuillehouder onze vraag over de handhaving 

beantwoord, maar we blijven dit dossier goed volgen omdat de gezondheid van onze kinderen niet in 

het gedrang mag komen omdat het de eigen verantwoordelijkheid als een soort politiek geloof wordt 

beleden. 

 

Groen: Bij sport cultuur en recreatie worden de volgende beloften gedaan: 

• We houden kwaliteit bomenbestand op peil en voorkomen ontgroening 

• We gaan kwaliteit en veiligheid groen vergroten 

• In 2017 zoveel mogelijk kansen benutten om groen te versterken 

Met de dit jaar aangenomen bomenverordening is onze fractie erg benieuwd hoe dit college 

bovenstaande zaken gaat waarmaken in 2017.  

 

Vorig jaar kon er nog een impulsje van af om de fietsroutes in Zeist aan te pakken. Voor komend jaar 

blijkt daar geen ruimte voor te zijn. Terwijl toch duidelijk is aangetoond dat de kwaliteit van 

fietspaden, trottoirs en wandelpaden onder druk staan…..en dan moet de winter nog komen. 

 

Tot slot voorzitter, 

Dit college heeft een aantal grote ambities op gebied van verduurzamen en bomen. Maar er worden 

daar geen/nauwelijks structurele middelen voor vrijgemaakt terwijl er nog geen volledige dekking is 

voor de plannen. In Zeist doen blijkbaar nog niet alle inwoners mee, in Zeist is het nog nodig dat er 

een voedselbank is. In Boek 1 p42 wordt aangegeven dat er een ambitie is om een 12-tal 

schoolomgevingen te herinrichten. Dat is een mooie ambitie, de veiligheid van onze schoolgaande 

kinderen moet voorop staan…..Maar dit kan alleen maar doorgaan als er financieel dekking wordt 

gevonden. Hoe is dit toch mogelijk? In Zeist NB waar het financieel allemaal zo goed gaat, waar er 

zelfs structureel € 480.000 dus tot 2020 2,4 miljoen Euro cadeau wordt gegeven aan een beperkt 

deel van de samenleving. Een deel dat hier ook helemaal niet op zit te wachten. Waar vorig jaar door 

de WOZ maatregel de ongelijkheid tussen rijk en arm al groeide wat betreft de belastingdruk (stijging 

belastingdruk bij mensen met een kleine huurwoning steeg ruim 7.5% meer dan bij bewoners met 

een eigen huis van 8k). Dit jaar is de stijging in belastingdruk nog onevenrediger. 11,86% tegen 2,7%, 

een verschil van 9,16%. Dit college predikt lastenverlichting, en dat is prima, maar dan wel voor alle 

Zeistenaren!  De CU/SGP vindt dat de sterkste schouders ook de zwaarste lasten kunnen dragen. En 

zo zwaar zijn de WOZ lasten in Zeist niet eens. “Samen” was toch het motto van dit college. Bij het 

weerstandsvermogen wordt ook afgeweken van het coalitieakkoord…..dus goed voorbeeld…..  

 

Tot einde van deze maand is er een pilot wat betreft zondagochtend openstelling op verzoek van 
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slechts 1 ondernemer. Lijkt ons een duidelijk dat er bij ondernemers dus weinig animo is om op 

zondagochtend open te gaan. Wij gaan er dan ook vanuit dat deze pilot stopt zoals afgesproken en 

dat de conclusie kan zijn dat er geen behoefte is aan de zondag ochtend openstelling.  

We houden de overtuiging dat een dag van rust goed is voor de Zeister samenleving, dat een rustdag 

niet voor niets is ingesteld. Daaruit blijkt wat ons betreft Gods zorg voor ons. We wensen dit college, 

de raad de ambtenaren en alle burgers van de gemeente Zeist van harte Gods zegen toe op het werk 

dat gedaan wordt. 

 

 


